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Protokół V/2015 

z sesji Rady Gminy Łomazy  z dnia 30 marca 2015roku 

 

Sesja Rady Gminy Łomazy odbyła się w dniu 30 marca 2015 w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy  w Łomazach i trwała od godz.10.00 do 15. 00. 

W obradach sesji uczestniczyło 15 Radnych oraz Wójt Gminy Jerzy Czyżewski, 

Sekretarz Gminy Marianna Łojewska, Skarbnik Gminy Jadwiga Doluk, Komendant 

Komisariatu Policji w Wisznicach Mariusz Kononiuk, Wiceprezes Przedsiębiorstwa 

Komunalnik Artur Zaborowski, Sołtysi. 

Podczas sesji podjęto następujące uchwały: 

Nr uchwały W jakiej sprawie 

V/17/15 w  sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bialskiemu na 
realizację zadnia „Remont drogi powiatowej Nr 1080 L w miejscowości 
Łomazy” 

V/18/15 w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

 

V/19/15 w sprawie wyboru metod ustalenia opłaty i ustalenia stawek opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi 

V/20/15 w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej 

V/21/15 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

V/22/15 w sprawie zmian  budżetu Gminy  Łomazy na 2015 rok 

V/23/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu z dotychczasowym 

najemcą 

V/24/15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu z dotychczasowym 

najemcą 

V/25/15 w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 
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wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 

dotyczących działalności statutowej tych organizacji 

V/26/15 o zmianie uchwały w sprawie wprowadzenia programu Karta Dużej 

Rodziny wspierającego rodziny wielodzietne zamieszkałe na terenie 

Gminy Łomazy 

V/27/15 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych Gminy Łomazy na 2015 rok 

V/28/15 w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bialskiemu 

na realizację zadania „Remont drogi powiatowej Nr 1080L w miejscowości 
Łomazy”.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metod ustalenia opłaty i ustalenia stawek 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów najmu 

z dotychczasowymi najemcami. 
12. Sprawozdanie z realizacji współpracy Gminy Łomazy z organizacjami 

pozarządowymi za 2014 rok. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania 

z organizacjami pozarządowymi aktów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej w sprawie programu Karta Dużej Rodziny 
wspierającego rodziny wielodzietne zamieszkałe na terenie Gminy Łomazy. 

15. Informacja GKRPA z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2015rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
2015 rok. 

18. Sprawozdanie Komisariatu Policji w Wisznicach z działalności za 2014 r. 
19. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności.  
20. Zapytania i interpelacje. 
21. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
22. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.1.  

Pani Małgorzata Derlukiewicz Przewodnicząca Rady otworzyła V sesję Rady Gminy. 

Powitała Radnych i Gości obecnych na sesji.  

Ad.2. 

Na podstawie listy obecności  Przewodnicząca stwierdziła prawomocność obrad – 

obecnych na sali jest 15 Radnych.  

Ad.3.  

Pani Małgorzata Derlukiewicz odczytała porządek obrad proponowany na dzisiejszą 

sesję. 

Rada przyjęła porządek obrad bez uwag. 

 

Ad.4. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wiński odczytał uchwały podjęte przez Radę Gminy na 

IV sesji Rady Gminy w dniu 19 stycznia 2015 roku.   

Przewodnicząca Rady zaproponowała przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

Rada jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła protokół z ostatniej sesji bez uwag. 

 

Ad.5. 

Pan Jerzy Czyżewski Wójt Gminy Łomazy omówił projekt uchwały w  sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bialskiemu na realizację zadnia „Remont drogi 

powiatowej Nr 1080 L w miejscowości Łomazy”. 

Projekt uchwały dotyczy remontu drogi powiatowej na odcinku ulicy Spółdzielczej i 

był omawiany na połączonym posiedzeniu Komisji Rady Gminy w dniu 26 marca 2015 roku. 



4 
 

Zadanie będzie realizowane wspólnie z Powiatem Bialskim,  Gmina przeznacza środki w 

kwocie 140.000 zł, taką samą kwotę przeznacza Powiat, w kwietniu zostanie ogłoszony 

przetarg na wykonanie remontu do realizacji w roku bieżącym.  

Pan Andrzej Wiński Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Radny Wiesław Bańkowski zaproponował, aby wykreślić z treści uchwały nazwę ul. 

Spółdzielcza, jest to droga powiatowa oznaczona numerem S1080 L. Chodzi o to, aby nie 

było problemu przy remoncie drogi z wykonaniem remontu nawierzchni do krzyżówki z ul. 

Lubelską, jeżeli z przetargu wystarczy środków na dłuższy odcinek.  

Pani Przewodnicząca  poinformowała, że projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie na wspólnym posiedzeniu Komisji i zaproponowała głosowanie 

z uwzględnieniem wniosku zgłoszonego przez Radnego Wiesława Bańkowskiego. 

Rada jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr V/17/15 w  sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bialskiemu na realizację zadnia „Remont drogi powiatowej Nr 

1080 L w miejscowości Łomazy”. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.6. 

Pani Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu P. Artura Zaborowskiego o 

przedstawienie tematu gospodarki odpadami. 

Pan Artur Zaborowski reprezentujący Firmę Komunalnik omówił temat gospodarki 

odpadami na terenie naszej Gminy. Problemem w Gminie Łomazy jest ogromna ilość 

odpadów zmieszanych, konieczna jest zmiana i motywacja mieszkańców do segregacji 

odpadów. 

Pan Zaborowski omówił zasady segregacji – należy oddzielić następujące rodzaje odpadów: 

makulatura (papier i tektura) i opakowania wielomateriałowe (kartoniki po mleku, sokach, itp.) szkło, 

plastik (tworzywa sztuczne), metal, popiół, odpady biodegradowalne oraz odpady resztkowe 

pozostające po segregacji– te rodzaje odpadów zbierane są zgodnie z harmonogramem od 

mieszkańców; odpady wielkogabarytowe. Odpady niebezpieczne np. przeterminowane leki, 

chemikalia, baterie i akumulatory, świetlówki, odpady budowlane i rozbiórkowe, opony, zużyty sprzęt 

elektryczny i elektroniczny są przyjmowane w Punkcie PSZOK I PZON na ul. Robotniczej w Łomazach. 

Tak duża masa odpadów zmieszanych generuje wysokie koszty składowania i jest 

problemem w uzyskaniu wymaganych wskaźników recyklingu dla Gminy, co będzie 
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skutkowało karami inspekcji środowiska, a to z kolei podwyższy dla Gminy koszty gospodarki 

odpadami.  

Radny Kamil Szostakiewicz  zapytał o odpady rolnicze – folie z kiszonek, sznurki od pras. 

Pan Zaborowski wyjaśnił, że nie są to odpady komunalne. 

Radny Mariusz Sadownik poinformował, że są podmioty gospodarcze prowadzące zbiórkę 

takich odpadów i może przekazać kontakt. 

Radny Roman Hołonowicz zapytał, jakie czynniki obniżyłyby koszty odbioru odpadów, np. 

zweryfikowanie tras odbioru odpadów. 

Pan Zaborowski wyjaśnił, że gmina ponosi opłatę ryczałtową za odbiór i zagospodarowanie 

odpadów. Zbiórka odpadów prowadzona jest oddzielnie dla miejscowości Łomazy i dla 

pozostałych wsi w Gminie. Kursy zostały ustalone według ilości odpadów oraz z 

uwzględnieniem odbioru odpadów segregowanych. 

Pan Jerzy Czyżewski Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

W ramach wnoszonych przez mieszkańców opłat Gmina będzie dokonywać odbioru 

odpadów komunalnych: 

a) papieru i tektury, tworzyw sztucznych i wielomateriałowych, szkła opakowaniowego i 

metali – raz w miesiącu, 

b) odpadów ulegających biodegradacji - raz w miesiącu w okresie od kwietnia do 

listopada, 

c) popiołu - raz w miesiącu w okresie od października do kwietnia, 

d) odpadów resztkowych - raz w miesiącu, 

e) odpadów wielkogabarytowych - 2 razy w roku, 

1) odbieranie odpadów komunalnych zmieszanych od właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych, w zabudowie jednorodzinnej i w zabudowie wielorodzinnej będzie 

prowadzone raz w miesiącu. 
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Odbieranie odpadów odbywa się zgodnie z harmonogramem ustalonym przez 

przedsiębiorcę, z którym Gmina Łomazy zawarła umowę na odbiór i zagospodarowanie 

odpadów.  

Punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych (PSZOK) oraz punkt zbierania 

odpadów niebezpiecznych (PZON) ) zlokalizowany w Łomazach przy ul. Robotniczej 5  

przyjmuje pochodzące z gospodarstw domowych i zebrane w sposób selektywny odpady 

wielkogabarytowe i odpady niebezpieczne, takie jak np. przeterminowane leki, chemikalia, 

baterie i akumulatory, świetlówki, odpady budowlane i rozbiórkowe, opony, zużyty sprzęt 

elektryczny i elektroniczny w dniach: wtorek w godzinach od 800 do 1200 i w czwartek w 

godzinach od 1200 do 1600. 

W uchwale, zgodnie ze zmianą ustawy, określa się tryb i sposób zgłaszania przez właścicieli 

nieruchomości przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę 

odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez prowadzącego 

punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych: 

1) uwagi i zastrzeżenia dotyczące odbierania odpadów komunalnych mogą być zgłaszane 

przez właścicieli nieruchomości w godzinach pracy Urzędu Gminy Łomazy przy Placu 

Jagiellońskim 27 w Łomazach, pok. 11 lub drogą elektroniczną na adres: ug@lomazy.pl, 

2) przyjmowane i rozpatrywane będą jedynie uwagi i zastrzeżenia na piśmie, ustnie do 

protokołu lub elektronicznie - zawierające imię i nazwisko oraz adres osoby je 

wnoszącej. 

Przewodnicząca zaproponowała dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Roman Hołonowicz zaproponował, aby odbiór szkła i makulatury realizować raz na 

dwa miesiące. 

Radni nie poparli zgłoszonego wniosku, z uwagi na to, że umowa na odbiór odpadów jest 

zawarta na cały rok, natomiast temat odbioru odpadów będzie analizowany przy ustalaniu 

nowych zasad na przyszły rok. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wiński odczytał projekt uchwały. 
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Rada większością głosów 14 „za” i 1 „przeciw” podjęła uchwałę Nr V/18/15 w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.7. 

Pan Wójt Jerzy Czyżewski poinformował, że w ubiegły czwartek odbyło się posiedzenie 

połączonych Komisji Rady i trwała długa debata nad gospodarką odpadami. 

Jesteśmy Gminą, gdzie najwięcej, bo ok.70% jest odpadów niesegregowanych w Powiecie 

Bialskim. W naszej Gminie mamy zgłoszonych ok.4300 osób do odbioru odpadów, w tym 

1870 osób segreguje śmieci, a 2430 osób nie segreguje. Gmina ma umowę z Komunalnikiem 

na odbiór i zagospodarowanie odpadów na kwotę 326.592 tys. rocznie, z budżetu musimy 

dopłacić do gospodarki odpadami ponad 60.000zł przy naszych stawkach 4zł za zbiórkę 

selektywną i 5 zł za odpady zmieszane. Stawki maksymalne za odpady wynoszą  25,98 zł od 

osoby i 72,74 zł od gospodarstwa domowego za odpady segregowane, za odpady zmieszane 

stawki są wyższe i wynoszą:51,96 zł od osoby i 145,48 zł od gospodarstwa domowego. 

Należy stworzyć nowe zasady gospodarki odpadami, aby znacznie zwiększyć segregację 

odpadów. Na posiedzeniu Komisji Radni ustalili propozycje stawek: za odpady segregowane  

6 zł od osoby w gospodarstwach domowych liczących od 1 do 4 osób, w gospodarstwach od 

5 osób i więcej byłaby stawka 26zł z zastosowaniem ulgi - przy 5 osobach opłata wyniesie 

5,20 zł od osoby, przy  6 osobach  4 zł, i mniej przy większej liczbie mieszkańców; za odpady 

zmieszane: 10 zł od osoby . Stawki w gminach sąsiednich wynoszą: 6 i 12 zł w Wisznicach, 

4,50 i 9 zł w Rossoszu, 5 i 10 zł w Gm. Biała Podlaska, 7 i 12zł w Sosnówce i w Sławatyczach. 

Musimy zmniejszyć  ilość odpadów zmieszanych, aby uniknąć kar za  niskie wskaźniki 

recyklingu. 

Przewodnicząca zarządziła dyskusję. 

Radny Wiesław Bańkowski zwrócił uwagę, że na posiedzeniu Komisji miał odmienne zdanie 

na temat wysokości opłaty. Uważa, że stawki są zbyt wygórowane przy pogarszających się 

dochodach mieszkańców naszej gminy, a propozycja stawki przy odpadach zmieszanych w 

wysokości 10 zł od osoby to wzrost o S100%. Proponuje rozważyć jeszcze raz ten temat, 
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pomyśleć o mieszkańcach i obniżyć stawki opłat. Radny wnioskuje o zastosowanie opłat w 

wysokości 5 zł od osoby za odpady segregowane i 9 zł od osoby za odpady zmieszane. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wiński poparł propozycję Wiesława Bańkowskiego. 

Wyraził obawy o to, czy mieszkańcy będą w stanie zapłacić za śmieci przy tak wysokich 

podwyżkach opłaty, może wzrosnąć liczba osób, które nie będą płacić i tym samym  

zaległości będą większe. Zaproponował stawki 5 zł za odpady segregowane i 8 zł za odpady 

zmieszane. 

Pan Mariusz Sadownik wyraził pogląd, że skoro Gmina ma zwiększyć segregacje odpadów 

stawka 10 zł od osoby za śmieci zmieszane jest jak najbardziej zasadna, gdyby nasze stawki 

były wcześniej wyższe nie byłoby teraz tak dużego problemu z kosztami za odbiór odpadów; 

wykładanie z budżetu Gminy 60 tys. na  pokrycie niedoboru z opłat to jest zbyt dużo.  

Radna Mirosława Jaśkiewicz popiera stanowisko Radnego Mariusza Sadownika. 

Pani Elżbieta Moszkowska zwróciła uwagę, że mieszkańcy negatywnie przyjmują wzrost 

stawek za odpady. 

Sołtys Łomaz I Marian Serhej uważa, że podwyżka jest zbyt drastyczna, należy opłaty 

podnosić sukcesywnie, nie można mieszkańców tak zaskakiwać.  

Pani Przewodnicząca zwróciła uwagę, że jeżeli mieszkańcy zmienią zasady i zaczną 

segregować śmieci to przy stawce 6 zł zbilansują się wydatki. Dla rodzin  liczących 5 osób i 

więcej proponujemy ulgi. Jeżeli stawka opłaty za odpady zmieszane będzie niższa i zastosuje 

się ulgi to w dalszym ciągu trzeba będzie dopłacać do śmieci z budżetu. 

Sołtys Wsi Kopytnik Zbigniew Głowacki zwrócił uwagę, że nie należy wprowadzać ulg dla 

rodzin wieloosobowych w przypadku odpadów niesegregowanych, skoro chcemy podnieść 

wskaźniki recyklingu. 

Radni Poparli Wniosek Sołtysa. 

Przewodnicząca ogłosiła przerwę w obradach. 

Po wznowieniu obrad Radni zgłosili propozycje stawek opłat: 



9 
 

Mirosław Szutko  - 5zł za odpady segregowane i 8 zł za odpady zmieszane, bez ulgi za śmieci 

niesegregowane, 

Mariusz Sadownik - 6 zł za odpady segregowane i 10 zł za odpady zmieszane, bez ulgi za 

śmieci niesegregowane, 

Wiesław Bańkowski – 5zł za odpady segregowane i 9 zł za odpady zmieszane, bez ulgi za 

śmieci niesegregowane, 

Kamil Szostakiewicz – 4,50 zł za odpady segregowane i 9 zł za odpady zmieszane, bez 

zastosowania ulg. 

Przewodnicząca zaproponowała głosowanie nad wnioskami. 

Za stawkami 6 zł za odpady segregowane i 10 zł za odpady zmieszane  z ulgą dla gospodarstw 

domowych segregujące odpady oddano 2 głosy „za”, 13 „przeciw”. 

Za stawkami 5zł i 9zł z ulgą dla gospodarstw domowych segregujących odpady oddano 8 

głosów „za”, przy 6 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”. 

Przewodnicząca stwierdziła, że przeszedł wniosek zgłoszony przez Wiesława Bańkowskiego. 

Proponuje się opłaty dla gospodarstw  domowych z zastosowaniem przyjętych stawek za 

osobę - za gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi selektywnie: 

a) 5 zł  od gospodarstwa  domowego liczącego 1 osobę 

b) 10 zł  od gospodarstwa domowego liczącego 2 osoby 

c) 15 zł  od gospodarstwa domowego liczącego 3 osoby 

d) 20 zł  od gospodarstwa domowego liczącego 4 osoby 

e) 24 zł  od gospodarstwa domowego liczącego 5 osób i więcej 

 

Ustala się wyższe stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli odpady nie są 

zbierane i  odbierane w sposób selektywny: 

a) 9 zł  od gospodarstwa  domowego liczącego 1 osobę 

b) 18 zł  od gospodarstwa domowego liczącego 2 osoby 

c) 27 zł  od gospodarstwa domowego liczącego 3 osoby 

d) 36 zł  od gospodarstwa domowego liczącego 4 osoby 

e) 45 zł  od gospodarstwa domowego liczącego 5 osób 

f) 54 zł  od gospodarstwa domowego liczącego 6 osób 

g)  63 zł od gospodarstwa domowego liczącego 7 osób 

h) 80 zł od gospodarstwa domowego liczącego 8 osób i więcej. 

Nowe stawki opłat wejdą w życie 1 lipca 2015 roku. 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały. 
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Rada jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr V/19/15 w sprawie wyboru metod 

ustalenia opłaty i ustalenia stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.8. 

Pan Jerzy Czyżewski Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wzór deklaracji ulega zmianom wynikającym ze zmiany ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach, m.in. z uwagi na zmianę metody  zastosowania opłaty.  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wiński odczytał projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr V/20/15 w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.9. i 10. 

 

Pani Jadwiga Doluk Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej oraz uchwały w sprawie  zmian w budżecie Gminy. 

W uchwale  budżetowej Nr IV/13/15 wprowadza się zmiany: kwotę dochodów budżetu  w 

wysokości 15.159.557 zł zmniejsza się o 65.545 zł do kwoty 15.094.012 zł. 

Kwotę wydatków w wysokości 15.010.850 zł zmniejsza się o kwotę 65.545 zł do kwoty 

14.945.305 zł.  

Zmiany budżetu wynikają ze zmniejszenia subwencji oświatowej o 92.755 zł oraz  

otrzymanych dotacji  na administrację publiczną 5.000zł, na wybory prezydenckie 13.567 zł.  

na pomoc społeczną 6.643 zł, na kulturę 2000 zł. 

Szczegółowe zmiany zostały omówione na posiedzeniach Komisji w dniu 26 marca br. 
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Zmiana wieloletniej prognozy finansowej uwzględnia zmiany w budżecie gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do projektów przedkładanych uchwał. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wiński odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej. 

Rada jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr V/21/15 w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wiński odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2015 rok.  

Rada jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr V/22/15 w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2015. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.11. 

Pan Wójt Jerzy Czyżewski omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umów najmu z dotychczasowymi najemcami. 

Gminna Spółdzielnia „Samopomoc Chłopska” w Łomazach zwróciła się z prośbą o 

przedłużenie umowy najmu pomieszczenia o pow. 12m2 w Zespole Szkół w Łomazach z 

przeznaczeniem na sklepik na okres 3 lat.  

Proponujemy  termin  przedłużenia umowy najmu na okres do 30 czerwca 2015 roku z uwagi 

na to, że w okresie wakacji Pani Dyrektor Zespołu Szkół planuje zmiany przeznaczenia 

pomieszczeń, po przeniesieniu stomatologów do budynku ośrodka zdrowia, wtedy 

lokalizacja pomieszczenia na sklepik najprawdopodobniej ulegnie zmianie. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wiński odczytał projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr V/23/15 w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy najmu z dotychczasowym najemcą. Uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 
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Pan Wójt omówił projekt kolejnej uchwały w sprawie przedłużenia umowy najmu w związku 

z wnioskiem Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „VITA” Ośrodek Medycyny Szkolnej 

i Opieki Długoterminowej w Domu Chorego o kontynuację wynajmu lokalu o pow. 15m2 w 

Zespole Szkół w Łomazach z przeznaczeniem na gabinet pielęgniarski na okres kolejnych 3 

lat. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Andrzej Wiński odczytał projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr V/24/15 w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy najmu z dotychczasowym najemcą. Uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Ad.12.  

Pan Jerzy Czyżewski Wójt Gminy przedstawił „Sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Gminy Łomazy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok 2014.” 

 

Zgodnie z artykułem 5 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku 

publicznego i wolontariacie, Rada Gminy Łomazy 19 listopada 2013 r. podjęła uchwałę przyjmującą 

Program współpracy Gminy Łomazy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2014, określający cele, zasady, zakres i formy 

współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi w prowadzeniu działalności w sferze zadań 

publicznych, o których mowa w ustawie. 

Sposób realizacji programu przedstawia się następująco: 

W marcu 2014 roku rozstrzygnięto konkurs ofert ogłoszony 30 stycznia 2014 r. 

na następujące zadania: 

1. upowszechnianie kultury fizycznej i sportu wśród mieszkańców Gminy - wysokość środków – 

35000 zł.  

Podpisano trzy umowy z: 

1.  Gminnym Ludowym Klubem Sportowym „NIWA”. Nazwa zadania „Sportowa NIWA 

2014” wysokość przekazanej dotacji 32000 zł., 

2. Uczniowskim Ludowym Klubem Sportowym „NIWKA”. Nazwa zadania „Ruch rzeźbi ciało i 

umysł” wysokość przekazanej dotacji 1500 zł. 
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3. Stowarzyszeniem Rozwoju Miejscowości Studzianka Nazwa zadania „III Tatarskie 

Bieganie” wysokość przekazanej dotacji 1500 zł. 

2. upowszechnianie kultury, sztuki oraz ochrony dóbr kultury i tradycji-wysokość środków – 5 000 

zł. 

Podpisano trzy umowy z: 

1. Ochotniczą Strażą Pożarną w Dubowie. Nazwa zadania „Majówka strażacka” wysokość 

przekazanej dotacji 1500 zł., 

2. Łomaskim Stowarzyszeniem Rozwoju. Nazwa zadnia „Łomaskie Impresje Muzyczne” 

wysokość przekazanej dotacji 2000 zł., 

3. Stowarzyszeniem Rozwoju Miejscowości Studzianka. Nazwa zadania „Aktywni 

w Studziance” wysokość przekazanej dotacji 1500 zł. 

Ochotnicza Straż Pożarna w Dubowie 

Zgodnie z przedstawionym sprawozdaniem końcowym w dniu 11 maja 2014 roku zostało 

zrealizowane zadanie pn.: „Majówka strażacka” z okazji 90 –lecia OSP w Dubowie. Uczestnikami 

przedsięwzięcia byli mieszkańcy Dubowa i okolic: strażacy, młodzież z uczniowskiego klubu 

pożarniczego „Florian”, członkowie KGW, dzieci łącznie około 350 osób. Dofinansowanie ułatwiło 

realizację zadania. Pomogło w osiągnięciu zakładanych celów: aktywizacji mieszkańców, rozwoju 

zorganizowanych form aktywności społecznej, wzmocnienie oddziaływania organizacji 

pozarządowych na życie społeczne. 

„Majówkę strażacką” zorganizowała Ochotnicza Straż Pożarna w Dubowie. Przy realizacji zadania 

wzięło udział 73 strażaków, 15 członkiń Koła Gospodyń Wiejskich. Łączna wysokość środków 

finansowych zaangażowanych przez organizację pozarządową w realizację zadania publicznego  

na rzecz mieszkańców to kwota 3278,97 zł., w tym z dotacji 1500 zł. 

Łomaskie Stowarzyszenie Rozwoju 

„Łomaskie Impresje Muzyczne” to impreza plenerowa podczas której wystąpiło 7 zespołów 

folklorystycznych, uczestniczyli w niej mieszkańcy Łomazy i okolic, łącznie około 200 osób. 

W organizację i prowadzenie imprezy zaangażowanych było kilkanaście osób. 

Wpajanie kultywowania lokalnych tradycji i posiadanego dziedzictwa kulturowego to zaplanowane 

cele wykonanego zadnia, które zostały zrealizowane. Do rezultatów niemierzalnych można zaliczyć 

zapoznanie uczestników imprezy z folklorem i kulturą wiejską. Łączna wysokość środków finansowych 

zaangażowanych przez organizację pozarządową w realizację zadania publicznego  na rzecz 

mieszkańców to kwota 3640 zł., w tym z dotacji 2000 zł. 

Stowarzyszenie Rozwoju Miejscowości Studzianka 
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Cele realizacji zdana pn.: „Aktywna Studzianka” nie zostały osiągnięte w zaplanowanym wymiarze. 

Z powodu braku uzyskania pozwolenia od Zarządu Dróg Powiatowych w Białej Podlaskiej i braku 

zgody właściciela nieruchomości nie doszło do ustawienia kamienia z płyty upamiętniającego miejsce 

bitwy w 1769 roku. W ramach zadania odbył się VI Tatarski Turniej Rodzinny, IV Dzień Seniora, 

Emeryta i Rencisty, wydano „Echo Studzianki”. We wszystkich działaniach uczestniczyli mieszkańcy 

Studzianki oraz gminy Łomazy około 250 osób. Podczas spotkania z kulturą tatarską i regionalną 

liczba uczestników sięgnęła powyżej 600 odbiorców. Łączna wysokość środków finansowych 

zaangażowanych przez organizację pozarządową w realizację zadania publicznego  na rzecz 

mieszkańców to kwota 3430 zł., w tym z dotacji 1500 zł. 

Gminny Ludowy Klub Sportowo Turystyczny NIWA 

Zgodnie z przedstawionym sprawozdaniem końcowym wszystkie zaplanowane działania sportowe 

zostały wykonane. Jak co roku powodzeniem cieszył się IX Memoriał im. Pawła Nowika oraz IV 

Memoriał im. Damiana Stasiewskiego. Klub NIWA zorganizował m.in. turniej tenisa ziemnego, 

zawody wędkarskich i warsztaty aerobiku. Dzięki dofinansowaniu zadania publicznego podniesiono 

poziom sportowy zawodników uczestniczących w szkoleniach. Wzrosło zainteresowanie uprawianiem 

sportu amatorskiego oraz aktywnością ruchowo rekreacyjną wśród mieszkańców. W szkoleniach 

piłkarskich drużyn juniorów starszych uczestniczyło 18 osób, drużyn seniorów – 18 osób. Odbyło się 

60 treningów w dwóch 12-20 osobowych grupach. Drużyny seniorów i juniorów starszych brały udział 

w 24 meczach po 18-16 uczestników. Szkolenia drużyn młodzika starszego - 12-14 osób, IX Memoriał 

im. Pawła Nowika - 60 osób, IV Memoriał Damiana Stasiewskiego - 60 osób, halowy turniej tenisa 

ziemnego o puchar Wójta Gminy Łomazy - 8 osób, zawody wędkarskie – 19 osób, runda jesienna 

sezonu 20014/15 – 13 meczy - dwie grupy po 18 osób, aerobik – 24 h zajęć po 30-40 osób. Łączna 

wysokość środków finansowych zaangażowanych przez organizację pozarządową w realizację zadania 

publicznego na rzecz mieszkańców to kwota 35953,78 zł., w tym z dotacji 32000 zł. 

Uczniowski Ludowy Klub Sportowy NIWKA 

Zgodnie ze sprawozdaniem końcowym cele i rezultaty założone w ofercie konkursowej zostały 

osiągnięte. Członkowie ULKS „Niwka” wzięli udział w XXVI Międzynarodowej Parafiadzie Dzieci 

i Młodzieży w Warszawie. Łomazy były reprezentowane przez 6 uczestników. Reprezentantom 

towarzyszył opiekun. Łączna wysokość środków finansowych zaangażowanych przez organizację 

pozarządową w realizację zadania publicznego  na rzecz mieszkańców to kwota 3260 zł. w tym 

z dotacji 1500 zł. 

Stowarzyszeniem Rozwoju Miejscowości Studzianka 

Cele realizacji zadnia zostały osiągnięte w zaplanowanym wymiarze. „III Tatarskie bieganie 

w Studziance” to były otwarte przełajowe imprezy biegowe na trasach od 100 m do 1200 m, Tatarska 
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Piątka na 5 km oraz zawody Nordic Walking na 5 km. Osiągnięte rezultaty to m. in.: promocja 

aktywności fizycznej, dziedzictwa kulturowego, walorów turystyczno - przyrodniczych gminy. 

W działaniach brali udział mieszkańcy Studzianki oraz zawodnicy i kibice spoza regionu, w liczbie 

około 500 osób. Łączna wysokość środków finansowych zaangażowanych przez organizację 

pozarządową w realizację zadania publicznego  na rzecz mieszkańców to kwota 3528 zł., w tym 

z dotacji 1500 zł. 

Organizacje pozarządowe, którym zlecono realizacje zadań publicznych nie uzyskały środków z Unii 

Europejskiej na wyżej wymienione zadania. 

Ad.13. 

Pan Jerzy Czyżewski omówił projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu 

konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej 

tych organizacji. W nowej uchwale zmienia się  podstawa prawna i termin konsultacji.  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Rada jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr V/25/15 w sprawie szczegółowego 

sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 

3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 

statutowej tych organizacji. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.14. 

Pan Jerzy Czyżewski omówił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie wprowadzenia 

programu Karta Dużej Rodziny wspierającego rodziny wielodzietne zamieszkałe na terenie 

Gminy Łomazy.  

W uchwale obowiązującej XXVIII/196/14 z dnia 9 września 2014 roku zmienia się § 6: 

„Dokumentem identyfikującym członka rodziny wielodzietnej, potwierdzającym uprawnienia 

do korzystania z programu dla rodzin wielodzietnych oraz programu KDR w Gminie Łomazy 

jest Karta Dużej Rodziny wydana na podstawie rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 27 

maja 2014 roku w sprawie szczegółowych warunków realizacji rządowego programu dla 
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rodzin wielodzietnych (Dz. U. z 2014 r., poz. 755, z późn. zm.) oraz ustawy z dnia 5 grudnia 

2014 r. o Karcie Dużej Rodziny (Dz. U. z 2014 r., poz. 1863)”. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Rada jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr V/26/15 o zmianie uchwały w 

sprawie wprowadzenia programu Karta Dużej rodziny wspierającego rodziny wielodzietne 

zamieszkałe na terenie Gminy Łomazy. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.15. 

Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Maria Sadownik 

vel Sadowska przedstawiła informację z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 

2014 rok. 

Informacja z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 

2014 rok 

W ramach zadań Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii wykonano: 

Zakupiono pakiet ogólnopolskiej kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł 2014” oraz Pakiet 

kampanii „Odpowiedzialny Kierowca 2014”.Kampanie prowadzone są w Zespole Szkół 

w Łomazach, adresatami są uczniowie i rodzice. Szczegółowe sprawozdanie z realizacji 

Kampanii  ZTU stanowi załącznik do niniejszej informacji. W ramach Kampanii ZTU 

przeprowadzono  badania ankietowe  wśród uczniów V klasy Szkoły Podstawowej oraz  II 

klasy Gimnazjum w zakresie palenia papierosów,  picia alkoholu, zażywania narkotyków 

i dopalaczy. 

W ramach programu GKRPA realizowano programy i warsztaty profilaktyczne dla dzieci 

i młodzieży  oraz imprezy plenerowe : m.in. zajęcia edukacyjno – profilaktyczne w Szkole 

Podstawowej w Łomazach „Spójrz inaczej”, Piknik Rodzinny w Szkole Podstawowej w 

Huszczy, warsztaty profilaktyczne w szkołach na terenie gminy. 

Pod hasłem  „Zachowaj Trzeźwy Umysł” GKRPA przygotowała i zorganizowała w dniu 03 

sierpnia 2014 roku piąty festyn plenerowy „Piknik Rodzinny ZTU”. Celem Pikniku była 
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popularyzacja spędzania wolnego czasu dla rodzin poprzez promocję bezalkoholowych 

atrakcyjnych form zabawy, konkursów z elementami profilaktyki i edukacji przeciwko 

nadużywaniu alkoholu, narkotyków, dopalaczy, oraz  przeciwko przemocy w rodzinie. Festyn 

cieszy się dużym zainteresowaniem wśród lokalnej społeczności, a szczególnie wśród dzieci. 

W programie imprezy odbyły się m.in.: pokaz sprzętu zaprezentowany przez Ochotniczą 

Straż Pożarną, konkursy profilaktyczne dotyczące szkodliwości palenia papierosów,  

spożywania alkoholu, narkotyków, konkursy sportowe, tańce, zabawy, widowiska 

kabaretowe, parada motocyklistów, loteria fantowa, spektakl teatralny oraz zabawa 

taneczna. 

Prowadzono postępowania w zakresie motywowania do leczenia osób nadużywających 

alkoholu, rozpatrzono 9 wniosków w zakresie  leczenia osób uzależnionych od alkoholu: 7 

wniosków skierowano do Sądu Rejonowego w Białej Podlaskiej o zastosowanie przymusu 

prawnego, w jednym przypadku lekarze biegli nie stwierdzili uzależnienia, 1 wniosek został 

wycofany przez  członków rodziny.   

Zakupiono materiały profilaktyczne rekomendowane przez Państwową Agencję 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie 

oraz przeciwdziałania uzależnieniom od alkoholu, narkotyków i dopalaczy. 

W zakresie Programu Przeciwdziałania Narkomanii zrealizowano program profilaktyczny 

„Narkotyki? To mnie nie kręci” w Zespole Szkół w Łomazach oraz konkursy w ramach 

kampanii Zachowaj Trzeźwy Umysł. 

Członkowie Komisji uczestniczyli w pracach Zespołu Interdyscyplinarnego w ramach pomocy 

osobom doświadczającym przemocy ze strony bliskich osób .  

W ramach programu prowadzony jest punkt konsultacyjny czynny w każdy czwartek, w 

którym udzielana jest podstawowa pomoc psychoterapeutyczna i wsparcie psychologiczne 

dla członków rodzin z problemem uzależnienia, dla osób doświadczających przemocy, dla 

osób uzależnionych, dla rodziców  mających problemy wychowawcze. W punkcie 

konsultacyjnym dyżury pełni psycholog, terapeuta uzależnień oraz członkowie  GKRPA.   

GKRPA odbyła w 2014 roku 11 posiedzeń, na których m.in. prowadziła rozmowy 

motywacyjne z osobami nadużywającymi alkoholu oraz rozmowy edukacyjne z członkami 
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rodzin, w których występuje problem alkoholowy; prowadziła postępowanie w zakresie 

kierowania wniosków o wydanie orzeczeń w zakresie zastosowania leczenia odwykowego, 

opiniowała  wnioski o wydanie  zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz wnioski w 

sprawie zwiększenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych.  

Przewodnicząca GKPRA uczestniczyła w szkoleniu zorganizowanym na zlecenie Państwowej 

Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dotyczącym realizacji nowej kampanii 

społecznej „Przeciw Pijanym Kierowcom”. 

Plan wydatków przeznaczonych  w budżecie gminy na zadania związane z realizacją 

Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych określono na kwotę 

30.880zl, wykonanie wynosi 27.733,39zł. Na realizację zadań z zakresu Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii  przeznaczono 5.000zł, wykonanie wynosi 3.035zł. 

Preliminarz wydatków 

Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok  2 0 1 4 

Program Przeciwdziałania Alkoholizmowi 

Zadania do zrealizowania Plan Wykonanie 

Wspieranie środowisk trzeźwościowych poprzez 
organizację rocznicy powstania ruchu 
trzeźwościowego w Łomazach, umożliwienie 
uczestnictwa w zlotach i spotkaniach 
trzeźwościowych  o charakterze regionalnym i 
krajowym 

3.000zł 

 

2.123,19zł 

Programy profilaktyczne dla młodzieży i 
dorosłych 

- koncerty i sztuki teatralne dla młodzieży 

- pakiet „Zachowaj Trzeźwy Umysł 2012 

-pakiet „Odpowiedzialny Kierowca2012” 

6.300zł 4.441,50zł 

Organizacja konkursów profilaktycznych, 
zawodów sportowych oraz imprez plenerowych 
promujących trzeźwość  w ramach kampanii 
„Zachowaj Trzeźwy Umysł” , dofinansowanie  
pozaszkolnych zajęć terapeutycznych  dla 
młodzieży 

6.000zł 6.076,71zł 
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Wydatki związane z leczeniem odwykowym 

osób uzależnionych: 

-opłaty biegłych 

- opłaty sądowe 

-obsługa informatyczna 

7.000zł 7.221,99zł 

Wydatki związane z pracą GKRPA: szkolenia, 
zakup literatury fachowej, 

wynagrodzenia,  

4.580zł 4.010zł 

Zajęcia psychoedukacyjne oraz zajęcia terapii 
pogłębionej dla osób uzależnionych 

Prowadzenie punktu konsultacyjnego 

 

4.000zł 3.860zł 

 30.880zł 27.733,39zł 

 

 Program Przeciwdziałania Narkomanii  w 2014 roku 

 

Zadania do realizacji 

 

Plan 

 

Wykonanie 

 

Zakup broszur, filmów dotyczących 
przeciwdziałaniu  narkomanii 

 

500 zł 

 

 

0zł 

Programy profilaktyczne dla młodzieży 
szkolnej na temat uzależnień  i 
przeciwdziałaniu narkomanii 

Kampania „Narkotyki? To mnie nie kręci!” 

 

1500 zł 

 

2635 zł 

 

Dofinansowanie imprez środowiskowych, 
festynów, konkursów promujących zdrowy 
styl życia bez narkotyków i dopalaczy 

 

1000 zł  

 

 

400 zł 
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Wsparcie finansowe instytucji, stowarzyszeń 
i organizacji pozarządowych realizujących 
zadania związane z leczeniem uzależnień, 
profilaktyką i rozwiązywaniem problemów 
narkomanii i. 

Dofinansowanie programów profilaktycznych 
i  imprez organizowanych przez instytucje, 
stowarzyszenia i organizacje pozarządowe 
działające na rzecz przeciwdziałania 
narkomanii 

 

  

1000 zł 

 

 

0 

Prowadzenie  punktu konsultacyjnego, w tym 
koszty  szkolenia w zakresie przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie 

1000zł 0 

RAZEM: 5000 zł 3.035,00 zł 

 

Ad.16. 

Przewodnicząca GKRPA Maria Sadownik vel Sadowska omówiła projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych Gminy Łomazy na 2015rok. 

Na realizację Programu przeznacza się środki pochodzące od podmiotów 

gospodarczych z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych za 2014 rok.  Na terenie  

naszej Gminy wartość sprzedanych napojów alkoholowych w roku ubiegłym wynosi 

1.704.915 zł , naliczona opłata roczna wynosi 40.789,50 zł. Wartość środków na realizację 

programu w 2015 roku wynosi 35.000zł. 

Główne założenia Programu to: 

Zadanie 1. 

Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych od alkoholu poprzez: 

1) finansowanie dodatkowych zajęć terapeutycznych dla pacjentów uzależnionych 

od alkoholu (w godzinach popołudniowo-wieczornych lub w dni wolne od pracy), 

2) finansowanie zajęć w programie ponadpodstawowym dla osób uzależnionych, 
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3) prowadzenie punktu konsultacyjnego dla osób uzależnionych od alkoholu 

i członków ich rodzin, 

4) podejmowanie działań zmierzających do orzeczenia o zastosowaniu wobec 

osoby uzależnionej od alkoholu  obowiązku poddania się leczeniu w zakładzie lecznictwa 

odwykowego na podstawie zgromadzonej dokumentacji, wywiadów środowiskowych, 

danych z Policji, podań rodziny, 

5) kierowanie na badania psychologiczne i psychiatryczne osób, wobec których 

wszczęto postępowanie w przedmiocie uzależnienia od alkoholu. 

Zadanie 2. 

Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe pomocy 

psychospołecznej i prawnej, w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie i pomoc 

ofiarom przemocy domowej: 

1) organizowanie systemu pomocy psychospołecznej i prawnej rodzinom osób 

uzależnionych od alkoholu- prowadzenie punktu konsultacyjnego, 

2) współpraca z Gminnym Zespołem Interdyscyplinarnym w zakresie 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie, 

3) edukacja publiczna  (przewodniki, ulotki, poradniki, broszury). 

Zadanie 3. 

Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjno- edukacyjnej:  

1) organizowanie i prowadzenie na terenie szkół i innych placówek oświatowo-

wychowawczych programów i warsztatów profilaktycznych dla dzieci i młodzieży, 

2) wspieranie działań profilaktycznych polegających na organizowaniu lokalnych  

imprez profilaktycznych o charakterze rozrywkowym, edukacyjnym, sportowym dla dzieci, 

młodzieży i rodzin; udział w Kampanii „Zachowaj Trzeźwy Umysł 2015”, 

3) organizowanie lokalnych kampanii i działań związanych z przeciwdziałaniem 

nietrzeźwości kierowców, udział w Kampanii „Odpowiedzialny Kierowca 2015”, 

4) udział w Ogólnopolskiej Kampanii „Przeciw Pijanym Kierowcom” 

rekomendowanej przez Państwową Agencję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Celem zadań będzie zapewnienie dzieciom, młodzieży oraz dorosłym atrakcyjnych form 

spędzania wolnego czasu promujących trzeźwy styl życia bez uzależnień i patologii. 



22 
 

Zadanie 4. 

Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych służących 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych: 

Realizacja tego zadania polega na: 

1) wspieraniu finansowym instytucji, stowarzyszeń i organizacji pozarządowych 

realizujących zadania związane z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych, 

2) współpracy i wspieraniu ruchów samopomocowych szczególnie grupy AA 

„ZIELAWA”. 

Zadanie 5. 

Podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w art.13¹ 

i 15 ustawy oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego  

Realizacja tego zadania ma na celu: 

1) kontrolę przestrzegania zakazu reklamy i promocji napojów alkoholowych, 

2) kontrolę przestrzegania warunków sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych. 

Wykonanie tego zadania powierza się członkom Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, którzy na podstawie upoważnień wydanych przez Wójta Gminy 

będą przeprowadzać kontrole punktów sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na 

terenie Gminy pod względem przestrzegania  wymogów ustawy o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, 

3) występowanie w charakterze oskarżyciela publicznego w sprawach sądowych 

związanych z nadużywaniem napojów alkoholowych oraz w sprawach związanych 

z nieprzestrzeganiem przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi. 

Zadanie 6.  

Wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie centrów 

integracji społecznej. 
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Zadania powyższe realizowane będą przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, Zespół Interdyscyplinarny, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej . 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący odczytał projekt omawianej uchwały.  

Rada jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr V/27/15 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Łomazy 

na 2015rok. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.17. 

Przewodnicząca GKRPA Maria Sadownik vel Sadowska omówiła projekt uchwały w sprawie 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. 

Działania profilaktyczne Programu kierowane są  do młodzieży i rodziców. Wysokość 

środków finansowych na realizację zadania wynosi 5.000zł. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Rada jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę Nr V/28/15 w sprawie Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok. Uchwała stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

Ad.18. 

Podkomisarz Mariusz Kononiuk Komendant Komisariatu Policji w Wisznicach przedstawił 

sprawozdanie z działalności Komisariatu za 2014 rok. 

Komisariat działa na terenie 6 gmin: Łomazy, Rossosz, Wisznice, Sosnówka, Sławatycze, 

Tuczna. Podległy teren obsługiwany jest przez 28 funkcjonariuszy, w tym 4 dzielnicowych. 

W 2014 roku liczba wszczętych postępowań wynosi 292 tj. o 90 mniej niż w roku ubiegłym, 

ma to częściowo związek  ze zmianą przepisów  ustawy Kodeks Karny dotyczącą  kierowania 

rowerem w stanie nietrzeźwym – od 9 listopada 2013 roku jest to wykroczenie. Na terenie 
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Gminy Łomazy  zarejestrowano: 9 kradzieży z włamaniem, 5 kradzieży, 10 nietrzeźwych 

kierowców, 11 innych przestępstw. 

Komendant Komisariatu Policji podziękował za wsparcie finansowe Komisariatu przez Gminę 

w kwocie 3.000 zł. Jednocześnie ponowił prośbę o zwiększenie dotacji  do kwoty 5.000zł  

z przeznaczeniem na zakup radiowozu, który jest niezbędny dla Komisariatu. Jeżeli nie 

zbierze się odpowiedniej kwoty i do zakupu nie dojdzie dotacja zostanie Gminie zwrócona. 

Ad.19. 

Pan Wójt Jerzy Czyżewski przedstawił informację z bieżącej działalności własnej i Urzędu 

Gminy.  

Wpłynęły wnioski w sprawie zakupu nieruchomości: 

P. Grzegorz Piechowicz ubiega się o zakup działki z kompleksu po byłej Cegielni, na której 

znajdują się budynki. P. Piechowicz  nabył budynki od P. Andrzeja Szczepańskiego, chce kupić 

grunt i prowadzić działalność gospodarczą na tej nieruchomości. 

Radni i Sołtysi są przeciwko sprzedaży, ponieważ Wspólnota Gruntowa Wsi Łomazy 

przekazała grunty na rzecz Gminy pod  warunkiem, że nie będą sprzedawane. 

P. Andrzej Pakuła zwraca się z prośbą o sprzedaż budynku mieszkalnego przy ul. 

Małobrzeskiej 9 w Łomazach, a w przypadku braku zgody na sprzedaż przeprowadzenie 

remontu.  

Radni na posiedzeniu Komisji nie wyrazili zgody na sprzedaż budynku, jednym z powodów 

jest fakt, że Gmina jest właścicielem budynku, natomiast właścicielem działki jest 

Spółdzielnia Mieszkaniowa. Zasugerowali wskazanie mieszkań komunalnych w innej 

lokalizacji na terenie Gminy. 

P. Roman Hajbos złożył dwa wnioski: o sprzedaż budynku z placem (działki nr 256/1 i 256/2) 

po byłej mleczarni oraz wniosek o sprzedaż  budynku i działki nr 255 w Dubowie obok 

remizy, gdzie prowadzi sklep od 2002 roku. 

Radni nie wyrazili zgody na sprzedaż nieruchomości po byłej mleczarni z uwagi na potrzebę 

budowy parkingu w tym miejscu, natomiast sprawę sprzedaży budynku i działki pod sklepem 



25 
 

odłożono do czasu uzyskaniu opinii mieszkańców Dubowa – zebranie wiejskie w Dubowie 

odbędzie się 12 kwietnia 2015 roku. 

Pan Wójt przekazał informację dotyczącą opieki na zwierzętami bezdomnymi za 2014 rok: 

8 psów przekazano do schroniska - opłata wynosi 6.418 zł, usunięto 3 padłe dziki ( koszt 

1463,40zł) i 2 cielaki ( koszt 972 zł). Odbioru dokonała Firma Bacutil z Zastawia.  

Rozpoczęły się remonty bieżące dróg gminnych. W ramach poprawy bezpieczeństwa 

drogowego na skrzyżowaniu ulic  Małobrzeska i Wisznicka zainstalowano lustro drogowe.  

W ramach  realizacji projektu Termomodernizacja budynku Zespołu Szkół w Łomazach przez 

5 lat mamy obowiązek monitorować  wielkość redukcji emisji dwutlenku węgla do atmosfery 

Raport i opinia z weryfikacji raportu została przekazana do Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Trwa remont budynku ośrodka zdrowia w Łomazach. Wykonywane są prace na piętrze 

budynku – przygotowano pomieszczenie na gabinet stomatologiczny, poczekalnię, 

pomieszczenie socjalne.  

Zakończono nabór wniosków na wymianę pokryć dachowych dla osób spełniających 

kryterium dochodowe na podstawie ustawy o pomocy społecznej, w ramach Pilotażowego 

systemu gospodarowania odpadami azbestowymi, wpłynęło 9 wniosków, 8 przekazano do 

Urzędu Marszałkowskiego, gdzie odbędzie się weryfikacja listy zakwalifikowanych wniosków. 

W trakcie opracowania jest specyfikacja istotnych warunków zamówienia na rozbudowę 

i przebudowę remizy OSP w Łomazach. 

W świetlicy w Studziance trwają prace remontowe, rozebrano scenę , zdjęto podłogę, zalano 

posadzkę i wykonano ocieplenie, zakończenie prac planuje się  do końca kwietnia. 

Na budowę dalszego odcinka chodnika przy ul. Podrzecznej  konieczna jest dokumentacja  

techniczna, z funduszu sołeckiego przeznaczono środki na ten cel. 

W Starostwie Powiatowym złożono wniosek na wydanie pozwolenia na budowę dla 

inwestycja „Budowa wodociągu w miejscowościach  Łomazy – Kozły – Korczówka – Wólka 

Korczowska. 
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W Urzędzie Gminy zbierane są deklaracje na uczestnictwo w planowanym przez Gminę 

projekcie montażu instalacji solarnych. Jeżeli Gmina otrzyma dofinansowanie ze środków 

unijnych podejmiemy realizację projektu .Wkład finansowy mieszkańców będzie wynosił 15% 

wartości inwestycji. 

Tworzy się bazę organizacji pozarządowych na terenie Gminy  w celu ułatwienia kontaktu 

i poprawy współpracy. 

Wójt odbył spotkanie z Zarządem firmy „Garden” w sprawie uruchomienia kursów  przewozu 

pasażerów z miejscowości Kopytnik, Huszcza, Koszoły. Kursy takie mogą być uruchomione, 

jeżeli Gmina dofinansuje zwrot kosztów, ponieważ liczba pasażerów z tych miejscowości była 

niewielka (2 – 3 osoby, maksymalnie 5). 

Od 28 lutego br. trwają szkolenia strażaków – ratowników dla członków OSP, szkolenie 

prowadzą funkcjonariusze Państwowej Straży Pożarnej w Białej Podlaskiej. 

22 kwietnia br. odbędą się w Łomazach przeglądy samochodów pożarniczych z terenu 

Gminy. 

1 maja br. odbędzie się w Burwinie Gminne Święto Strażaka  na terenie poszkolnym. 

9 czerwca br. odbędą się  w Łomazach zawody sportowo - pożarnicze  z udziałem sąsiednich 

gmin: Rossosz, Sosnówka i Wisznice. 

We wtorki od godz. 10.00 pracownik ODR będzie w Urzędzie Gminy pełnił dyżur w celu 

pomocy wypełniania wniosków o dopłaty obszarowe dla rolników.  

Do lipca br. zostaną wykonane przeglądy hydrantów. 

Wyznaczono teren na gruntach byłej cegielni na zbiórkę gruzu i kamienia, po zebraniu 

większej ilości  gruzu  zostania zamówiona kruszarka w celu pozyskania kruszcu na remonty 

dróg. 

Opracowywana jest strategia rozwoju dla związku 12 gmin tworzących POF „Aktywne 

Pogranicze”. 

Od kwietnia będzie w Urzędzie Gminy zatrudniona osoba  do pisania projektów twardych i 

miękkich w zakresie pozyskania środków zewnętrznych. 
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Gminna Biblioteka Publiczna  organizuje kolejne bezpłatne kursy komputerowe – w kwietniu 

odbędą się one w Łomazach, Dubowie i w Huszczy dla osób powyżej 45 roku życia. 

W październiku 2015 roku odbędzie się jubileusz100-lecia Szkoły Podstawowej w Łomazach – 

Wójt zachęca Radnych i Sołtysów do włączenia się w przygotowania do jubileuszu. 

W maju odbędzie się 25 –lecie odrodzonych samorządów, również zaplanujemy uroczystości 

związane z tą rocznicą. 

W okresie od 8 kwietnia do 13 maja br. odbędą się zebrania wiejskie związane z wyborami 

Sołtysów i Rad Sołeckich. We miejscowości Studzianka wybory nowego sołtysa odbyły się w 

lutym, nowym Sołtysem został P. Dariusz Kukawski obecny na dzisiejszej sesji. 

Sołtysi otrzymają materiały dotyczące terminów zebrań oraz ogłoszenia o zebraniach. 

Pan Wójt poinformował o Kongresie  Młodego Samorządu w dniach 19-20 marca 2015 roku, 

w którym uczestniczył. Celem kongresu była integracja młodych włodarzy i szkolenia 

z zakresu prawa samorządowego. 

Od kwietnia w Gminnej Bibliotece Publicznej mieszkańcy będą mogli korzystać z dostępu do 

Systemu Informacji Prawnej LEX na wolnym stanowisku komputerowym. 

Ad.20. i 21. 

Radny Andrzej Wiński  zapytał o termin  remontów dróg gminnych asfaltowych. Wystąpił 

z propozycją przeprowadzenia akcji sprzątania miejscowości – w szczególności poboczy 

i rowów przy głównych drogach, w kwietniu br. wzorem lat ubiegłych – taka akcja zostanie 

przeprowadzona w Łomazach z udziałem radnych, sołtysów, pracowników Urzędu, 

zaapelował o przeprowadzenie takich akcji w innych miejscowościach Gminy. 

Pani Sołtys Wsi Dubów Krystyna Stankiewicz przypomniała o potrzebie naprawy chodnika w 

Dubowie. 

Radny Ireneusz Korszeń zaproponował, aby Pan Wójt z Komisją ocenił stan tego chodnika. 

Pan Wójt poinformował, że zgłaszane były reklamacje do Wykonawcy, ponowimy zgłoszenia 

i będziemy monitorować. 
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 Radny Leszek Firysiuk stwierdził, że godziny zebrań soleckich powinny być późniejsze. 

Pan Wójt wyjaśnił, że terminy zebrań i godziny rozpoczęcia zostały uzgodnione z Sołtysami. 

Radny Wiesław Bańkowski odnosząc się do zamiaru  budowy instalacji solarnych zapytał, czy 

Gmina Łomazy sama będzie realizowała ten projekt, ponieważ najprawdopodobniej  większą 

szansę pozyskania środków będą miały duże projekty związków gmin. 

Pan Wójt wyjaśnił, że w przypadku tego projektu nie ma takiej konieczności, a jeżeli w 

konkursie będą premiowane większe projekty, to zawiążemy porozumienie z innymi 

gminami; prowadzone są rozmowy z innymi Wójtami w sprawie porozumień. 

Pan Wójt złożył zebranym serdeczne życzenia z okazji Świąt Wielkanocnych. Pani 

Przewodnicząca przekazała życzenia świąteczne  Radnym i Sołtysom w imieniu własnym oraz 

od Pani Dyrektor Zespołu Szkół  Łomazach. 

Ad.22. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca ogłosiła zamknięcie obrad V sesji Rady 

Gminy. 

Protokółowała: 

Maria Sadownik vel Sadowska 


